
RADA MIASTA 
     BIELSK PODLASKI 
 17-100 Bielsk Podlaski 
ul. Mikołaja Kopernika 1 
 
Br.0012.3.5.2024          
 

Protokół Nr 5/24 
z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, 

Sportu i Rekreacji oraz Rodziny, Zdrowia, Promocji Miasta i Współpracy 
ze Społecznościami Lokalnymi Rady Miasta Bielsk Podlaski  

z dnia 19 listopada 2024 r. 
 
Posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Rodziny, Zdrowia, Promocji Miasta  
i Współpracy ze Społecznościami Lokalnymi Rady Miasta Bielsk Podlaski odbyło się w siedzibie 
Urzędu Miasta Bielsk Podlaski, przy ul. Kopernika 1, sala nr 302 w godz. 08:00 – 08:50. Według listy 
obecności obecni byli: Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk, Wiceprzewodniczący Komisji Piotr 
Pawluczuk, Członkowie Komisji Paweł Bierżyn, Emil Falkowski, Krzysztof Grygoruk, Romuald 
Margański, Alina Niegierewicz, Ewa Tarasiuk, Artur Maciej Żukowski.  
W posiedzeniu uczestniczyli także: Zastępca Burmistrza Miasta Iwona Kołos, Sekretarz Miasta 
Jolanta Mierzwińska, Skarbnik Miasta Anna Szkoda oraz Kierownik Referatu Oświaty i Kultury 
Urszula Wiesiełowska (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do papierowej wersji protokołu). 
 
Dotyczy punktu nr 1 
Otwarcie posiedzenia. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła posiedzenie komisji. 
Zauważyła, że dzisiejsze posiedzenie rozpoczęło się o godz. 8:00, co było ze wszystkimi uzgodnione. 
Poinformowała, że odbędzie się ono w trochę innej formie, ponieważ pojawiła się dodatkowa 
informacja. Powitała wszystkich zebranych. Następnie poprosiła członków Komisji o sprawdzenie 
obecności za pomocą zakładki „Kworum”.  
 
Swoją obecność na posiedzeniu potwierdziło 7 członków Komisji, 2 osoby były nieobecne.  
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk Poinformowała mieszkańców miasta i osoby oglądające 
przebieg posiedzenia, że wszystkie posiedzenia Komisji będą transmitowane i udostępniane w czasie 
rzeczywistym na stronie internetowej Urzędu. Obecność osób niebędących radnymi ani osobami 
publicznymi jest równoznaczna z wyrażeniem zgody na utrwalanie i rozpowszechnianie ich 
wizerunku utrwalonego za pośrednictwem kamery. Przypomniała członkom Komisji, aby nie 
upubliczniali danych osób fizycznych bez ich zgody, bo można być pociągniętym do 
odpowiedzialności, jeżeli dane zostaną ujawnione.  
 
Dotyczy punktu nr 2 
Ustalenie porządku posiedzenia Komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk poinformowała, że członkowie Komisji otrzymali porządek 
posiedzenia, jednak z uwagi na pojawienie się oświadczenia Pana Piotra Pawluczuka dotyczącego 
rezygnacji z pełnienia funkcji Wiceprzewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji oraz 
Rodziny, Zdrowia, Promocji, Miasta i Współpracy ze Społecznościami Lokalnymi, zaproponowała  
w formie wniosku wprowadzenie do porządku posiedzenia Komisji jako punktu 7 tematu: 
„Odwołanie z funkcji Wiceprzewodniczącego Komisji Piotra Pawluczuka wskutek złożonej rezygnacji  
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i wybór Wiceprzewodniczącego Komisji” oraz nadanie następnym punktom porządku posiedzenia 
odpowiednio kolejnej numeracji. 
Następnie odczytała zaproponowany nowy porządek posiedzenia: 
 

1. Otwarcie posiedzenia.  
2. Ustalenie porządku posiedzenia Komisji.  
3. Przyjęcie Protokołu Nr 4/24 z posiedzenia Komisji w dniu 22 października 2024 r. 
4. Rozpatrzenie materiałów przedkładanych pod obrady sesji Rady Miasta. 
5. Zapoznanie się z realizacją programu „Karta Dużej Rodziny”.  
6. Analiza bezpieczeństwa epidemiologicznego na podstawie zaszczepienia mieszkańców 

Bielska Podlaskiego.  
7. Odwołanie z funkcji Wiceprzewodniczącego Komisji Piotra Pawluczuka wskutek złożonej 

rezygnacji i wybór Wiceprzewodniczącego Komisji. 
8. Dyskusja, wolne wnioski, sprawy różne. 

 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowym punkcie. 
 
Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk zamknęła dyskusję  
i poddała ww. wniosek pod głosowanie  
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
wprowadzenia do porządku posiedzenia Komisji jako punktu 7 tematu: "Odwołanie z funkcji 
Wiceprzewodniczącego Komisji Piotra Pawluczuka wskutek złożonej rezygnacji i wybór 
Wiceprzewodniczącego Komisji" oraz nadanie następnym punktom porządku posiedzenia 
odpowiednio kolejnej numeracji. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (7) 
Emil Falkowski, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Alina Niegierewicz, Piotr Pawluczuk, Ewa 
Tarasiuk, Artur Maciej Żukowski 
NIEOBECNI (2) 
Paweł Bierżyn, Krzysztof Grygoruk 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania  
i stwierdziła, że Komisja przyjęła wniosek. 
 
Dotyczy punktu nr 3 
Przyjęcie Protokołu Nr 4/24 z posiedzenia Komisji w dniu 22 października 2024 roku.  
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie.  
 
Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk zamknęła dyskusję  
i poddała pod głosowanie projekt protokołu.  
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie Protokołu Nr 4/24 z posiedzenia Komisji w dniu 22 października 2024 r. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
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ZA (7) 
Emil Falkowski, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Alina Niegierewicz, Piotr Pawluczuk, Ewa 
Tarasiuk, Artur Maciej Żukowski 
NIEOBECNI (2) 
Paweł Bierżyn, Krzysztof Grygoruk 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania  
i stwierdziła, że protokół został przyjęty. 
 
Dotyczy punktu nr 4 
Rozpatrzenie materiałów przedkładanych pod obrady sesji Rady Miasta. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego programu współpracy Miasta Bielsk Podlaski  
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 
kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2025.  
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk stwierdziła, że współpraca samorządu z organizacjami jest 
bardzo korzystną sytuacją, tworzy społeczeństwo obywatelskie, opiera się na zasadzie partnerstwa. 
Współpraca jest możliwa na dwóch płaszczyznach: finansowej lub pozafinansowej. Zauważyła, że  
w projekcie przedmiotowej uchwały szczegółowo opisano zasady współpracy. Treść projektu 
przedmiotowej uchwały była przedstawiona do wglądu 15 października 2024 r. Dodała, że w 2025 r. 
Miasto planuje przeznaczyć 1.077.000 zł na różne podmioty i zgłoszone przez nich potrzeby. 
 
Na posiedzenie Komisji dołączył członek Komisji Krzysztof Grygoruk, w związku z tym 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk poprosiła o ponowne sprawdzenie obecności za pomocą 
zakładki „Kworum”. Swoją obecność potwierdziło 8 członków Komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowym punkcie. 
Poinformowała, że jej uwagę zwróciły pewne kwoty, które są bardzo różnej wielkości. Największą 
kwotę przeznacza się na wspieranie rozwoju sportu (450.000 zł) i dodatkowo 50.000 zł na kulturę 
fizyczną. Wywnioskowała, że przeanalizowano i zaakceptowano wszystkie propozycje, które były do 
wglądu. Zauważyła, że była jedna poprawka dotycząca wspierania osób niepełnosprawnych, gdzie 
wskutek konsultacji została podwyższona kwota.  
 
Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk zamknęła dyskusję 
i poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego programu współpracy Miasta Bielsk Podlaski  
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust.3 ustawy z dnia 24 
kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2025. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (8) 
Emil Falkowski, Krzysztof Grygoruk, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Alina Niegierewicz, Piotr 
Pawluczuk, Ewa Tarasiuk, Artur Maciej Żukowski 
NIEOBECNI (1) 
Paweł Bierżyn 
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Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania  
i stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia jednostkowej stawki dotacji przedmiotowej na 2025 rok dla 
samorządowego zakładu budżetowego „Pływalnia Miejska – WODNIK” w Bielsku Podlaskim.  
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk poinformowała, że do jednej osobogodziny należy dopłacić 
19,90 zł (obecnie dopłaca się 18,83 zł). W związku z tym niezbędna dotacja kształtuje się w wysokości 
2.467.600 zł, co stanowi 49,89% kosztów ogólnych. Przypomniała, że samorządowy zakład 
budżetowy sam musi wypracować 50% własnych środków.  
Otworzyła dyskusję w przedmiotowym punkcie. 
 
Członek Komisji Krzysztof Grygoruk przypomniał, że jeszcze za poprzedniej kadencji było brane pod 
uwagę połączenie pływalni z inną jednostką budżetową, ponieważ pływalnia generuje duże koszty. 
Pod tym kątem miały być robione swego typu badania, symulacje, analizy. Zapytał, czy to miało 
miejsce? Czy coś było zaczęte? Czy dalej coś się rozważa w tym kierunku?  
 
Skarbnik Miasta Anna Szkoda poinformowała, że zacznie najpierw od uzupełnienia materiałów 
przedstawionych na sesję. Wyjaśniła, że wzrost dotacji z 2.259.000 zł do 2.467.600 zł wynika nie 
tylko z konieczności pokrycia wyższych kosztów, uzyskania wyższych dochodów, ale również z tego, 
że zaplanowano 124.000 osobogodzin, czyli w tych ok. 200.000 zł zwiększonej dotacji jest wzrost  
z tytułu większej ilości osobogodzin, ponieważ na ten rok mamy zaplanowane 120.000 , natomiast na 
przyszły – 124.000. Większe przychody zostały zaplanowane również z tytułu wynajmu, a więc to 
przychody nie wymagające naszych dopłat.  
Oznajmiła, że już po zamieszczeniu materiałów sesyjnych otrzymali materiały z pływalni dotyczące 
przeszacowania dotacji jeszcze na bieżący rok. Wyjaśniła, że bardzo wzrosły osobogodziny oraz 
nieplanowane koszty, a więc wzrosły zarówno przychody, jak i koszty, w związku z tym chcieliby 
przeliczyć dotację również na bieżący rok. Dodała, że taka uchwała najprawdopodobniej zostanie 
wprowadzona na sesję jako dodatkowy punkt.  
Odniosła się do pytania na temat analiz, które miały być przeprowadzone po sporządzeniu bilansu za 
2023 rok. Poinformowała, że analizy odbywają się na bieżąco. Zauważyła, że była zmiana osób 
decydujących, później była zmiana dyrektora i Pani Dyrektor podejmuje pewne inne kroki. Wyjaśniła, 
że skoro zatrudniono dyrektora, to siłą rzeczy nikt nie miał zamiaru zamykać tego zakładu ani łączyć 
go z inną jednostką. Dodała, że ta osoba przeszła procedurę naboru na wolne stanowisko i na tę 
chwilę nie ma pomysłów na łączenie z inną jednostką, natomiast analizy danych trwają. Oznajmiła, 
że dają również czas dla Pani Dyrektor na to, żeby podjęła jakieś kroki, być może będzie miała też 
inne pomysły na pracę pływalni.  
 
W trakcie wypowiedzi Pani Skarbnik, na salę posiedzeń przybył członek Komisji Paweł Bierżyn,  
w związku z tym Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk poprosiła o ponowne sprawdzenie obecności 
za pomocą zakładki „Kworum”. Swoją obecność potwierdziło 9 osób, a więc wszyscy członkowie 
Komisji. 
 
Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk zamknęła dyskusję 
i poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia jednostkowej stawki dotacji przedmiotowej na 2025 rok dla 
samorządowego zakładu budżetowego „Pływalnia Miejska - WODNIK” w Bielsku Podlaskim. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Paweł Bierżyn, Emil Falkowski, Krzysztof Grygoruk, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Alina 
Niegierewicz, Piotr Pawluczuk, Ewa Tarasiuk, Artur Maciej Żukowski 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania  
i stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta na 2024 rok.  
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowym punkcie. 
 
Skarbnik Miasta Anna Szkoda poinformowała, chciałaby się odnieść w zasadzie tylko do paru zmian, 
ponieważ po stronie dochodów te zmiany są bardzo nieznaczne. W zasadzie tylko uruchamiają 
dodatkowe środki, które są potrzebne na sfinansowanie wydatków. Oznajmiła, że Środowiskowy 
Dom Samopomocy otrzymał 700 zł darowizny, w związku z tym w planie finansowym wprowadzają 
taką kwotę. Zwiększają dochody o 3.806 zł z tytułu odszkodowań za uszkodzone wiaty. Zwracają 
18.000 zł dotacji za realizację zadań z zakresu ewidencji ludności. Dodała, że dochody majątkowe się 
nie zmieniają.  
Zwróciła uwagę na wydatki bieżące w wysokości 25.141 zł. Wyjaśniła, że to jest pierwsza rata do 
zwrotu nienależnie pobranych dochodów. W latach 2016-2022 z Urzędu Marszałkowskiego 
otrzymywali dochody z tytułu korzystania ze środowiska, które należały się nie Miastu Bielsk 
Podlaski, tylko gminie wiejskiej Bielsk Podlaski. W związku z tym teraz będą podpisywać 
porozumienie z Urzędem Marszałkowskim na zwrot nienależnie pobranych dochodów w ratach. Cała 
kwota do zwrotu wynosi 535.141 zł . Pierwsza zaproponowana rata wynosi 25.141 zł, w 2025 r. 
będzie zwracane 255.000 zł, a w 2026 r. kolejne 255.000 zł.  
Poinformowała, że pozostałe zmiany są to przeniesienia. Natomiast w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej w inny sposób zostało ujęte poręczenie dla Miejskiego Przedsiębiorstwa Energetyki 
Cieplnej, a więc już nie w całej kwocie, którą poręczają, tylko w takich kwotach, które są płatne  
w poszczególnych latach przez spółkę.  
 
Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk zamknęła dyskusję 
i poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie miasta na 2024 r. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Paweł Bierżyn, Emil Falkowski, Krzysztof Grygoruk, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Alina 
Niegierewicz, Piotr Pawluczuk, Ewa Tarasiuk, Artur Maciej Żukowski 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania  
i stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk powitała Zastępcę Burmistrza Iwonę Kołos, która dołączyła na 
posiedzenie Komisji.  
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Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Bielsk Podlaski na lata 2024-2036 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 
2024-2036.  
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowym punkcie. 
 
Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk zamknęła dyskusję 
i poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Bielsk Podlaski na lata 2024-2036 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 
2024-2036. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Paweł Bierżyn, Emil Falkowski, Krzysztof Grygoruk, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Alina 
Niegierewicz, Piotr Pawluczuk, Ewa Tarasiuk, Artur Maciej Żukowski 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania  
i stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej podjęcia przeciwdziałań w przypadku 
tworzenia na terenie gminy ośrodków dla imigrantów.  
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk poinformowała, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 
rozpatrywała petycję z dnia 10 września 2024 roku dotyczącą podjęcia przeciwdziałań w przypadku 
tworzenia ośrodków dla imigrantów. W wyniku prac wspomniana Komisja zaproponowała uchwałę, 
by nie uwzględniać ww. petycji. 
Otworzyła dyskusję w przedmiotowym punkcie. 
 
Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk zamknęła dyskusję 
i poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej podjęcia przeciwdziałań w przypadku 
tworzenia na terenie gminy ośrodków dla imigrantów. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (7) 
Paweł Bierżyn, Krzysztof Grygoruk, Eugenia Kruk, Romuald Margański, Alina Niegierewicz, Piotr 
Pawluczuk, Ewa Tarasiuk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Emil Falkowski, Artur Maciej Żukowski 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania  
i stwierdziła, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Dotyczy punktu nr 5 
Zapoznanie się z realizacją programu „Karta Dużej Rodziny”.  
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk przypomniała, że Kartę Dużej Rodziny może uzyskać rodzina, 
w której jest co najmniej troje dzieci. Poinformowała, że w tym roku wydano 67 wniosków  
o przyznanie Karty Dużej Rodziny, z czego 18 wniosków złożono po raz pierwszy. Kartę wydano 161 
osobom, z czego 107 rodzicom i 54 dzieciom (informacja z realizacji programu „Karta Dużej Rodziny” 
stanowi załącznik nr 2 do papierowej wersji protokołu).  
Otworzyła dyskusję w przedmiotowym punkcie. 
 
Wobec braku chętnych do zabrania głosu Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk uznała, że 
członkowie Komisji zapoznali się z przedłożoną informacją. 
 
Dotyczy punktu nr 6 
Analiza bezpieczeństwa epidemiologicznego na podstawie zaszczepienia mieszkańców Bielska 
Podlaskiego.  
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk oznajmiła, że przedmiotowy punkt wprowadzili po raz 
pierwszy. Zauważyła, że w nazwie ich Komisji jest również słowo „zdrowie”. W związku z tym 
poprosili o ocenę stanu bezpieczeństwa jednostkę, które tym się zajmuje i otrzymali dość obszerną 
informację. Podano jak wygląda stan zaszczepienia, jak to się ma w stosunku do dzieci, do osób 
dorosłych w stosunku do różnych chorób zakaźnych. Na podstawie analizy przedłożonego materiału 
stwierdziła, że stan zaszczepień w Bielsku Podlaskim jest niezadowalający, co chyba wszyscy 
zobaczyli i zrozumieli. Dodała, że mamy niepokojącą sytuację, ponieważ jest tendencja wzrostowa 
uchyleń od szczepień, także w stosunku do małych dzieci. Rodzice często nie wyrażają zgody lub też 
nie mają takiej potrzeby. Jest to niebezpieczne, ponieważ jak wskazują dane, niektóre schorzenia 
wzrastają lub się pojawiają. (informacja dotycząca analizy bezpieczeństwa epidemiologicznego na 
podstawie zaszczepienia mieszkańców Bielska Podlaskiego stanowi załącznik nr 3 do papierowej 
wersji protokołu). 
Otworzyła dyskusję w przedmiotowym punkcie. 
 
Członek Komisji Ewa Tarasiuk zauważyła, że przedmiotowa analiza jest dosyć obszerna, dlatego też 
chciałaby tylko tak trochę w pigułce powiedzieć, że chodzi o tzw. szczepienia obowiązkowe. 
Stwierdziła, że rodzice przede wszystkim nie lubią słowa „obowiązkowe”. Pierwsza taka myśl 
przychodzi, że jeżeli coś jest obowiązkowe lub przymusowe, to widzi się w tym spisek. Jednak ona 
uważa, że tu nie ma żadnego spisku, po prostu należy posiadać wiedzę. Zwróciła uwagę na to, że 
zaszczepienie w naszym mieście jest wyraźnie poniżej średniej krajowej. Zauważyła, że rodzice 
mówią, że nie szczepią dziecka dla statystyki. Wyjaśniła, że w sumie nie walczy się o statystyki, tylko  
o bezpieczeństwo naszego miasta. Podkreśliła, że jesteśmy poniżej średniej kraju, mniej więcej na 
poziomie województwa, choć mamy gorsze powiaty w województwie, co jest może słabo 
pocieszające, ale trochę jednak. Oznajmiła, że zmierza do tego, że to są szczepienia podstawowe. Nie 
chodzi tu o szczepienia nowoczesne, wysoko skojarzone, COVID-owe, które były bardzo 
dyskutowane i co zapewne przełożyło się negatywnym echem również na tzw. szczepienia 
obowiązkowe. Mowa tu o gruźlicy. Poinformowała, że w Bielsku Podlaskim jest gruźlica, z powodu 
której w naszym mieście występują nawet zgony. Stwierdziła, że przeciętny mieszkaniec Bielska 
Podlaskiego zapewne nie zdaje sobie z tego sprawy. Gruźlica występuje nie tylko w trudnych 
środowiskach. Dodała, że ostatnio mieli zgłoszenia pani z pewnego urzędu, pani ekspedientki. 
Zauważyła, że to są takie miejsca, środowiska, gdzie każdy z nas, a szczególnie nasze dzieci, mogą być 
narażone. Poinformowała, że mowa tu o szczepieniach od 0 do 19 r.ż., czyli takich, kiedy organizm 
dziecka jeszcze pracuje na swoją odporność i jest najbardziej narażony na choroby. W średnim 
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wieku, jeżeli zetkniemy się z patogenem, to nasz organizm jeszcze jakoś sobie radzi. Małe dziecko nie 
z każdą chorobą sobie poradzi. 
Oznajmiła, że drugą chorobą, na którą chciałaby zwrócić uwagę jest poliomyelitis, czyli choroba 
Heinego-Medina. Poinformowała, że na szczęście jeszcze jej nie ma, jednak w Bielsku Podlaskim jest 
tak dużo niezaszczepionych osób, że jest już naruszona granica bezpieczeństwa. Ostatnio w 
przeciągu poprzedniego roku, tego roku w Polsce wykryto wirus w ściekach. Jeżeli jest w ściekach, 
jest w środowisku. Jeżeli pojawił się w ściekach, to pojawił się od człowieka, od nikogo innego. 
Zauważyła, że mamy ruch migracyjny. Przez nasze miasto przetacza się fala migrantów i jesteśmy 
narażeni.  
 
Poza mikrofonem zapytano, czy dzieci migrantów są u nas w systemie? 
 
Członek Komisji Ewa Tarasiuk odpowiedziała jeśli chodzi o dzieci ukraińskie, nie wszystkie, ale te, 
które się tak przemkną, to ich nie widać. Dzieci innych migrantów w ogóle się nie pojawiają,  
a stwarzają ryzyko. Nie da się ich śledzić. 
 
Poza mikrofonem zapytano, czy one wliczają się do dobrostanów zaszczepionych dzieci?  
 
Członek Komisji Ewa Tarasiuk odpowiedziała, że w tych analizach nie, ponieważ dla dzieci z emigracji 
są oddzielne statystyki, które pomijają np. inspekcję sanitarną i ona nie ma wiedzy na temat 
liczebności. Jeżeli jednak chodzi o źródła, jeżeli gdzieś się pojawiła odra, to wiedzą, że źródłem np. 
było dziecko ukraińskie. Poinformowała, że przez Bielsk Podlaski przetoczyła się odra. Udało się nie 
dopuścić do rozszerzenia. Dziecko się pojawiło, było u naszego lekarza, rozpoznanie nastąpiło, 
pojeździło sobie między Hajnówką a Warszawą, pojechało i udało nam się uniknąć tej choroby. Odrę 
mamy już 80%. Żeby się przed nią zabezpieczyć, musimy mieć zabezpieczenie na poziomie 95%. W 
tej chwili spadło nam poniżej 90%. Stwierdziła, że te analizy są wybiórcze. One nie mówią o osobach, 
które np. są w części zaszczepione, ponieważ zdarzają się też takie osoby, które są zaszczepione 
jedną lub dwiema szczepionkami i ok. 200 uchylających się dzieci nie jest wliczone w tę liczbę. 
Przykładowo rodzic zaszczepił dwiema dawkami i potem zrezygnował, bo trafił na źródło w 
Internecie i przestraszył się. Oznajmiła, że rozumie, że każdy rodzic chce swemu dziecku dobrze, 
dlatego widzi to tak, że należałoby rodzicom troszkę tej wiedzy podać. Poinformowała, że ona 
pracuje w inspekcji i zna ten problem od środka. Dodała, że w zeszłym roku inspekcja próbowała na 
własną rękę podjąć współpracę z przedszkolami i szkołami, wejść na zebrania i trochę o tym 
porozmawiać. Poinformowała, że przedszkola w większości ich zaprosiły, jedna szkoła podstawowa 
również. Stwierdziła, że bardzo dobrze, że w ogóle ich zaproszono, ale mieli 10 minut. W tak krótkim 
czasie nie da się o tym powiedzieć na tyle wyczerpująco, żeby kogoś przekonać, ponieważ każdy, kto 
ma już swoje zdanie wyrobione, to po prostu wyjdzie. Tu trzeba troszeczkę nad tym popracować. 
Uważa, że może udałoby się im wypracować jakiś pomysł, żeby dotrzeć do rodziców dzieci. Bo 
niektórzy np. są niezdecydowani. Stwierdziła musimy zawalczyć o ich wiedzę. Uważa, że dzięki temu 
podniesiemy bezpieczeństwo epidemiologiczne powiatu w stosunku do chorób, które już zniknęły,  
a mogą wrócić. Dodała, że to jest pod dalszą dyskusję, burzę mózgów, co można by było zrobić w tym 
temacie. Jednak pierwszy krok to dotarcie do rodziców, np. na zebraniach w przedszkolach  
i szkołach. Przyznała, że zapewne specjaliści za darmo nie zechcą mówić, wysoko wykwalifikowani 
lekarze będą chcieli pieniędzy, gdyby jednak zaprosić inspekcję, to by to nie generowało kosztów, 
ponieważ ona zrobiłaby to za darmo. Oznajmiła, że mają naprawdę dobrych, wykwalifikowanych 
pracowników z fajnym kontaktem z ludźmi, którzy by umieli to zrobić. Poinformowała, że jeżeli ktoś 
ma jeszcze pytania w tym temacie, to chętnie odpowie.  
 
Poza mikrofonem zapytano o koklusz.  
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Członek Komisji Ewa Tarasiuk odpowiedziała, że koklusz, czyli krztusiec dramatycznie wzrasta  
i wśród dzieci nieszczepionych przebiega gwałtownie. Występuje on również wśród szczepionych. 
Dodała, że jej roczniki, nie będzie zdradzać jakie, były już szczepione. Trochę starsze mogą być 
nieszczepione. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk oznajmiła, że ma na gorąco pomysł. Zapytała, czy ich Komisja 
może wnieść wniosek, aby takie informacje poszły np. na następnej sesji do publicznej wiadomości 
dla naszych mieszkańców? Zapytała, czy w ogóle kiedykolwiek w programie sesji były przekazywane 
takie informacje do publicznej wiadomości? 
 
Sekretarz Miasta Jolanta Mierzwińska odpowiedziała, że w grudniu radni będą uchwalać plan pracy 
Rady Miasta na przyszły rok. Stwierdziła, że to jest dobry moment, kiedy może przetoczyć się 
dyskusja, jakie tematy mogą być wprowadzone do planu pracy Rady Miasta w przyszłym roku,  
w związku z tym temat jest jak najbardziej zasadny, ale w grudniu. 
 
Członek Komisji Ewa Tarasiuk odniosła się do sugestii, która padła poza mikrofonem, by karać 
rodziców. Oznajmiła, że obowiązkowe szczepienia oczywiście wiążą się z tym, że za niewypełnienie 
obowiązku jest kara. Jednak jej prywatnym, osobistym zdaniem, które w tym momencie nie jest 
zawodowo pochwalane, żadna kara rodzica nie przekona. Rodzic chce dziecku dobrze i żadne 
pieniądze, żadne kary go nie przekonają, a narzędzia prawne są niewystarczające, żeby w ogóle do 
tej kary doszło. Tak to wygląda.  
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podsumowała, że temat jest trafiony i dobrze, że się pojawił  
w pracach ich Komisji.  
 
Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk uznała, że 
członkowie Komisji zapoznali się z przedłożoną informacją. 
 
Dotyczy punktu nr 7 
Odwołanie z funkcji Wiceprzewodniczącego Komisji Piotra Pawluczuka wskutek złożonej rezygnacji 
i wybór Wiceprzewodniczącego Komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk poinformowała, że najpierw członkowie Komisji będą 
odwoływać, a później ona poprosi o podanie kandydatów do wyboru nowego 
Wiceprzewodniczącego Komisji. Oznajmiła, że Pan Piotr Pawluczuk 15 listopada 2024 r. złożył 
oświadczenie, w którym pisze o rezygnacji z pełnienia funkcji Wiceprzewodniczącego i prosi  
o przychylne rozpatrzenie swojej prośby.  
Otworzyła dyskusję w przedmiotowym punkcie.  
Zapytała, czy Pan Piotr chciałby zabrać głos?  
 
Poza mikrofonem Wiceprzewodniczący Komisji Piotr Pawluczuk oznajmił, że nie chce zabierać 
głosu.  
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk stwierdziła, że Pan Piotr oczywiście ma prawo rezygnacji bez 
żadnej motywacji, tylko do tej pory w pracach naszej Komisji Pan Piotr nigdy nie był obciążony 
czymkolwiek. Oznajmiła, że jest zaskoczona taką decyzją, ponieważ nie było ani jednego posiedzenia, 
które by Pan Piotr prowadził, również nie były na niego nałożone jakiekolwiek inne obowiązki jako na 
Wiceprzewodniczącego. W związku z tym nie wie, z czego wynika taka sytuacja. Stwierdziła, że jest 
jej przykro z tego powodu, jednak nie jest w stanie zmienić tej decyzji. 
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Wiceprzewodniczący Komisji Piotr Pawluczuk wyjaśnił, że jego decyzja była wywołana głównie 
sprawami osobistymi, życiowymi, a nie z powodu współpracy z Panią Przewodniczącą.  
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podziękowała za wyjaśnienie.   
 
Wobec baku chętnych do dalszej dyskusji Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk poddała pod 
głosowanie wniosek w sprawie odwołania z funkcji Wiceprzewodniczącego Komisji Piotra 
Pawluczuka wskutek złożonej rezygnacji. 
 
Głosowano w sprawie: 
Odwołanie z funkcji Wiceprzewodniczącego Komisji Piotra Pawluczuka wskutek złożonej rezygnacji. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (7) 
Paweł Bierżyn, Emil Falkowski, Krzysztof Grygoruk, Romuald Margański, Piotr Pawluczuk, Ewa 
Tarasiuk, Artur Maciej Żukowski 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Eugenia Kruk, Alina Niegierewicz 
 
Po przeprowadzonym głosowaniu, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podała wyniki głosowania  
i stwierdziła, że Komisja pozytywnie rozpatrzyła ww. wniosek. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk poprosiła, żeby członkowie Komisji zaproponowali na miejsce 
Pana Piotra inną kandydaturę, ponieważ Komisja powinna mieć Wiceprzewodniczącego, musi mieć 
Wiceprzewodniczącego z uwagi na to, że różne sytuacje mogą się zdarzyć i jest taka potrzeba. 
Zapytała, czy może ktoś sam chce się zgłosić na ochotnika? Oznajmiła, że nie ma wielkiej pracy. Przez 
ostatnie 5 lat, kiedy była Przewodniczącą Komisji, ze względu na jej osobiste sytuacje dwa razy 
Komisję prowadził zastępca – Pan Borowik. Dodała, że nie mogła uczestniczyć z powodu śmierci 
swojej mamy oraz śmierci drugiej bliskiej jej osoby w rodzinie. I to wszystko. Stwierdziła, że tu 
naprawdę nie ma pracy. Ona przychodzi, podpisuje wszystkie potrzebne sprawy, wnioski. 
 
Członek Komisji Alina Niegierewicz zgłosiła kandydaturę Romualda Margańskiego. Zauważyła, że to 
wieloletni radny, który w przeszłości pełnił funkcję Przewodniczącego, Wiceprzewodniczącego, 
dlatego też uważa, że będzie odpowiednią osobą na tym stanowisku.  
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk zapytała Romualda Margańskiego, czy wyraża zgodę.  
 
Członek Komisji Romuald Margański nie wyraził zgody. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk poprosiła o zgłaszanie kolejnych propozycji. Oznajmiła, że 
musi być podana kandydatura, bo inaczej będą tutaj do 12:00. Zapytała Panią Sekretarz, czy mogą 
przełożyć wybór Wiceprzewodniczącego na następną komisję? Zapytała również, czy może być taka 
sytuacja, że po prostu nie będzie Wiceprzewodniczącego?  
 
Sekretarz Miasta Jolanta Mierzwińska wyjaśniła, że może zdarzyć się taka sytuacja, ponieważ jak 
niektórzy radni pamiętają, w poprzedniej kadencji była sytuacja, że zarówno Przewodniczący jak  
i Wiceprzewodniczący Komisji nie mogli prowadzić danego posiedzenia i wówczas Przewodniczący 
wskazał członka Komisji, który poprowadził posiedzenie. Stwierdziła, że nie widzi tu problemu. Jeżeli 
na ten moment nie ma zdecydowania, można to odłożyć na kolejne posiedzenie. Dodała, że 
oczywiście najlepiej by było, żeby Wiceprzewodniczący był dzisiaj wybrany, ale jeżeli nie ma takiej 
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woli, to ten temat można wprowadzić do porządku obrad przyszłego posiedzenia. Będzie czas na to, 
by członkowie Komisji się zastanowili, a następnie będzie można przeprowadzić dyskusję  
i głosowanie. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk zauważyła, że ona o tej sytuacji wiedziała, natomiast inni nie, 
w związku z tym rzeczywiście może będzie zasadne, by ten punkt włączyć do pracy na grudzień. 
Zapytała, czy członkowie Komisji się zgadzają? 
 
Członkowie Komisji wyrazili zgodę, w związku z tym Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk zamknęła 
dyskusję w przedmiotowym punkcie. 
 
Dotyczy punktu nr 8 
Dyskusja, wolne wnioski, sprawy różne.  
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk otworzyła dyskusję w przedmiotowym punkcie. 
 
Członek Komisji Krzysztof Grygoruk przypomniał, że bodajże dwie sesje temu zgłaszał potrzebę 
zainstalowania lustra z wyjazdu z nowopowstałego osiedla przy ul. Północnej. Dodał, że temat miał 
być poddany analizie. Zapytał, czy coś już wiadomo, ponieważ mieszkańcy się dopytują. Wyjaśnił, że 
tam jest to samo, co przy przejściu przy urzędzie. Samochody parkują przy wyjeździe i jest 
ograniczona widoczność dla włączających się do ruchu.  
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk poinformowała, że chodząc ul. Mickiewicza jest przerażona 
jakością chodnika. Wie, że to nie jest nasza droga, to nie jest nasze pobocze, ale już to wielokrotnie 
zgłaszała. Nowy chodnik po lewej stronie idąc od urzędu w kierunku cmentarza, zwłaszcza do  
ul. Kleeberga jest w bardzo złym stanie, zapada się w wielu miejscach, chociażby przy ul. Mickiewicza 
nr 111, 133, 135, 137. Jest naprawdę wiele negatywnych sytuacji, zwłaszcza teraz, gdy idzie zima  
i będą dodatkowe utrudnienia. Już teraz tam wszędzie stoją kałuże.  
Zwróciła się z prośbą również o podcinanie drzew na ul. Mickiewicza, zwłaszcza po prawej stronie. 
Zauważyła, że konary niektórych z nich sięgają do linii energetycznych i jest to niebezpieczne, np. na 
prywatnej posesji przy ul. Mickiewicza 146. Dodała, że nie wie, czy zgłaszać to do elektrowni, czy do 
zarządcy drogi, ponieważ co roku taki problem się pojawia. 
 
Członek Komisji Ewa Tarasiuk poinformowała, że po wczorajszym dyżurze na gorąco chciałaby 
zgłosić parę spraw. Pewien mieszkaniec zauważył, że w dniu obchodów święta flaga narodowa przy 
pomniku jeszcze tego samego dnia została zdjęta. Jego zdaniem nie należy tak robić. Zwrócił się  
z prośbą, by flaga w Bielsku Podlaskim była wywieszona na stałe. 
Mieszkaniec zwrócił również uwagę na to, że na naszym ratuszu znikł wizerunek szarańczy z datą.  
 
Poza mikrofonem padła odpowiedź, że jest on w renowacji.  
 
Członek Komisji Ewa Tarasiuk poinformowała, że mieszkaniec niepokoił się również tym, że długo 
trwa sprawia związana z odbudową tzw. „Domu Cytrynki”. 
 
Poza mikrofonem odpowiedziano, że to jeszcze trochę potrwa. 
 
Członek Komisji Ewa Tarasiuk poruszyła sprawę chodnika w przejściu między byłą Szkołą 
Podstawową Nr 5 a budynkiem po starej poczcie. W ocenie mieszkańca przejście do osiedla jest 
bardzo mocno zaniedbane, chodnik – nierówny i można się tam przewrócić. Na dodatek tam jest 
ciemno.  
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Protokół Nr 5/24 z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji oraz Rodziny, Zdrowia, Promocji 
Miasta i Współpracy ze Społecznościami Lokalnymi Rady Miasta Bielsk Podlaski z dnia 19 listopada 2024 r. 

Mieszkaniec zauważył również, że aktualnie jest dobry moment na to, by przeprowadzić konserwację 
oświetlenia we wszystkich parkach, pozmywać klosze i poprzycinać gałęzie drzew zanim pojawią się 
liście, dzięki czemu wiosną światło będzie docierało już tam, gdzie trzeba.  
Poinformowała, że mieszkaniec zwrócił się również z prośbą, by zainteresować stanem dwóch 
placów: po byłym GS-ie oraz między elektrownią a stacją paliw, które w jego odczuciu są bardzo 
mocno zaniedbane. 
 
Poza mikrofonem zapytano, czy to nasze place? 
 
Członek Komisji Ewa Tarasiuk odpowiedziała, że właśnie jeszcze tego nie ustaliła, ponieważ wczoraj 
późnym wieczorem wróciła z dyżuru. Poinformowała, że ten temat na pewno będzie interesował 
mieszkańca. Powiedziała, że to tyle, ile pamięta, choć być może coś jej umknęło. Dodała, że później 
wszystko przygotuje w formie oficjalnej.  
 
Sekretarz Miasta Jolanta Mierzwińska oznajmiła, że widziała rano te notatki z dyżuru, które 
wpłynęły od Pani radnej w imieniu zgłaszającego mieszkańca. Poinformowała, że one zostaną 
skierowane do poszczególnych referatów w celu przeanalizowania podniesionych kwestii. 
Stwierdziła, że na ten moment może się wypowiedzieć jedynie co do flagi. Wyjaśniła, że podczas 
Święta Niepodległości flagę wywieszał Powiatowy Zespół ds. Obchodów Świąt Państwowych i 
Rocznic i to już nie od nas zależało, kiedy on tę flagę zdjął. Wywnioskowała, że tutaj należy rozważyć 
dwie kwestie – kwestię, by flaga wisiała przez cały czas oraz dlaczego wspomniana flaga została tak 
wcześnie zdjęta. Poinformowała, że mogą się jedynie zwrócić do Starostwa z prośbą o wyjaśnienie 
tej drugiej kwestii. Co do pierwszej wypowiedzą się na piśmie. 
 
Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk poinformowała, ze mieszkanka poprosiła o zainteresowanie 
się przejściem między naszym budynkiem przy ul. Kopernika 3 a budynkiem po starej poczcie. 
Zapytała, do kogo ono należy i czy jest nasze przede wszystkim? Zauważyła, że jest ono niesprzątane 
i znajduje się tam dużo liści.  
 
Sekretarz Miasta Jolanta Mierzwińska poinformowała, że kwestia oświetlenia, uporządkowania  
i sprowadzenia praktycznie do używalności tego chodnika była już niejednokrotnie zgłaszana  
w poprzedniej kadencji. Oznajmiła, że Miasto nie jest właścicielem. Dodała, że tę kwestię poruszała 
również Pani radna Ewa Tarasiuk w notatce z dyżuru radnego. Oznajmiła, że to zostanie wyjaśnione i 
na pewno radni będą o tym poinformowani. 
 
Wobec braku chętnych do dalszej dyskusji, Przewodnicząca Komisji Eugenia Kruk podziękowała 
wszystkim za pracę, pożyczyła miłego dnia i zamknęła obrady Komisji. 
 
Na powyższym protokół zakończono. 
 
Protokołowała: 
Agnieszka Andrejuk 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 
i Rekreacji oraz Rodziny, Zdrowia, Promocji Miasta 

i Współpracy ze Społecznościami Lokalnymi 
 

Eugenia Kruk 
 


